
Ruta literària autoguiada 
Set dies al llac

Núria Martí Constans
Banyoles i l’Estany



1. La plaça Major
“En Jordi és un noi més aviat baix, petit tot ell.
També és esportista i fa de timoner
a l’equip de rem de Banyoles,
que forma part de la Federació Catalana de Rem.
A més, viu a la població, a la plaça gran del centre, 
voltada de porxos, molt a prop d’on viu l’Ondina.”
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2. Punt d’informació
Les pesqueres

“Les pesqueres són petites edificacions quadrades,
unes casetes blanques construïdes dins del llac
i unides a la riba amb una passarel·la
que acaba amb una porta reixada que es pot tancar amb clau.
També tenen un balconet a la part de darrere,
des d’on es pot pescar.
Al voltant del llac n’hi ha unes quantes,
i serveixen per tancar-hi les barques.”
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3. Club Natació Banyoles. El bar on treballa l’Ondina.

“Per això de seguida va agafar la feina de cambrera
al Bar Club Natació del poble, 
Per poder veure el llac de prop cada dia.
Hi va tots els matins.”

“L’Ondina es mira en Jordi i somriu un xic.
No té gana.
Són tots dos al Bar Club Natació”. (...)

“Des de la terrassa del bar, a primera hora del matí,
ha vist les barques a l’aigua.”

Set dies al llac, Núria Martí Constans. Pàg. 20, 65, 25



4. L’alberg
“...entre els arbres del passeig 
que voreja el llac,
camí de l’alberg on passaran aquests dies.”

“...i maleeix que l’alberg 
sigui just darrere del bar on ella treballa,
tan a la vora.”

“El gimnàs de l’alberg és al darrere.
Li falta molt poc.”
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5. La pesquera Marimon
La pesquera del pare de l’Ondina

“La pesquera del pare de l’Ondina ja era de l’avi.
Fa poc que l’han tornada a pintar ben blanca.
Té finestres de vidres tintats de groc
i porta i persianes verdes.
A dalt, hi ha un terrat ple de testos amb plantes.
I a dins, hi ha poc lloc. (...)”

“ Per fora, en una banda de la porta d'entrada,
hi ha una altra porta, gran i amb ratlles vermelles,
que arriba fins a l'aigua.
Tanca l'espai on hi ha la barca, sobre l'aigua. ”
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6. Els desmais de l’Estany
Prop de la Riera del Vilar

“Els desmais sempre han agradat a l’Ondina.
A la primavera, són arbres romàntics,
amb les branques penjants i flexibles, fines,
que gairebé toquen a terra.
I tot de fulles verdes, llargues i estretes.”

“Ara les fulles són seques.
Les branques encara pengen.
Sembla que plorin. ”
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“ Segons llegendes antigues,
ben a prop del llac de Banyoles,
al fons d’unes coves,
hi viuen unes dones d’aigua bellíssimes.
A la nit, surten a emmirallar-se al llac,
canten i ballen a la llum de la lluna.
També fan teixits amb fils d’or.
Són molt sàvies i viuen més de 1.000 anys. ”

Set dies al llac, Núria Martí Constans. Pàg.19

7. Les Estunes

El bosc de les Estunes és un paratge d’alzines i roures 
on es poden veure grans plaques de roca amb esquerdes 
que podem recórrer per dins.
Segons explica la llegenda, les goges o nimfes viuen al fons d’aquestes coves.
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